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Isusov pogled seže onkraj grijehâ i predrasudâ

Draga braćo i sestre, dobar dan!

Današnje Evanđelje predstavlja nam događaj koji se zbio u Jerihonu, kad je Isus stigao u grad
gdje ga je dočekalo mnoštvo (Lk 19, 1-10). U Jerihonu je živio Zakej, šef "poreznikâ", to jest
sakupljača poreza. Zakej je bio bogati suradnik omraženih rimskih okupatora, izrabljivač svog
naroda. On je također, iz znatiželje, htio vidjeti Isusa, ali mu status javnog grešnika ne dopušta da
pristupi Učitelja; usto, bio je niska rasta i zato se popeo na smokvu, pokraj ceste gdje je Isus imao
proći.

Kad je došao blizu toga stabla, Isus podiže pogled i reče mu: "Zakeju, žurno siđi! Danas mi je
proboraviti u tvojoj kući" (r. 5). Možemo zamisliti Zakejevu začuđenost! Ali zašto Isus kaže:
"proboraviti mi je u tvojoj kući"? O kakvoj je dužnosti riječ? Znamo da je njegova najviša dužnost
provesti u djelo Očev naum nad cijelim ljudskim rodom, koji se ostvaruje u Jeruzalemu njegovom
osudom na smrt, raspećem i uskrsnućem trećeg dana. To je naum milosrđa Očeva spasenja. U taj
naum spasenja uključen je i Zakej, nepošten čovjek i prezren od svih, te stoga potrebit obraćenja.
Naime u Evanđelju se kaže da, kad ga je Isus pozvao, svi "stadoše mrmljati": "Čovjeku se
grešniku svratio!" (r. 7). Ljudi u njemu vide negativca, koji se obogatio na tuđoj koži. I da je Isus
rekao: "Siđi, ti, tlačitelju, izdajniče naroda! Dođi razgovarati sa mnom da izravnamo račune!", ljudi
bi sigurno zapljeskali. Namjesto toga počeše mrmljati: "Isus ide u njegovu kuću, u kuću grešniku,
izrabljivača".

Isus, vođen milosrđem, tražio je upravo njega. I kad ulazi u Zakejevu kuću kaže: "Danas je došlo
spasenje ovoj kući jer i on je sin Abrahamov! Ta Sin Čovječji dođe potražiti i spasiti izgubljeno!" (rr.
9-10). Pogled Isusov seže onkraj grijehâ i predrasudâ. A to je važno! Moramo to naučiti. Pogled
Isusov seže onkraj grijehâ i predrasudâ; osobu treba gledati očima Boga, koji se ne zaustavlja na
zlu iz prošlosti, već nazire buduće dobro; Isus se ne predaje pred zatvaranjima, već uvijek otvara,
uvijek otvara nova područja života; ne zaustavlja se na vanjštini, već gleda srce. I ovdje je gledao
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ranjeno srce toga čovjeka: srce ranjeno grijehom pohlepe, tolikim lošim stvarima koje je učinio taj
Zakej. I gleda to ranjeno srce i ulazi u njega.
Mi katkad pokušavamo ispraviti ili obratiti grešnika koreći ga, spočitavajući mu njegove pogreške i
nepravedno ponašanje. Isusovo postupanje sa Zakejem pokazuje drugi put koji se sastoji u tome
da se onome koji griješi pokaže njegovu vrijednost, onu vrijednost koju Bog vidi usprkos svemu,
usprkos svim njegovim pogreškama. To može izazvati pozitivno iznenađenje koje raznježuje srce
osobe i tjera je da izvuče dobro koje ima u sebi. To znači dati povjerenje osobama koje im pomaže
rasti i promijeniti se. Tako se Bog ponaša sa svima nama: ne da se zaustaviti našim grijehom, već
ga nadilazi ljubavlju i daje nam osjetiti čežnju za dobrom. Svi smo osjetili tu čežnju za dobrom
nakon što smo zgriješili. Tako čini naš Bog Otac, tako čini Isus. Ne postoji osoba koja nema nešto
dobro u sebi. I Bog gleda upravo to da je izbavi iz zla.
Neka nam Djevica Marija pomogne vidjeti dobro koje je u ljudima koje svakodnevno susrećemo,
kako bi svi bili ohrabreni iznijeti na vidjelo sliku Božju utisnutu u njihovu srcu. I tako se možemo
radovati zbog iznenađenjâ Božjeg milosrđa! Naš Bog je Bog iznenađenja!

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre,

jučer su u Madridu blaženima proglašeni José Antón Gómez, Antolín Pablos Villanueva, Juan
Rafael Mariano Alcocer Martínez i Luis Vidaurrázaga Gonzáles, mučenici koji su ubijeni tijekom
progona Crkve u Španjolskoj. Bili su svećenici Benediktinskog reda. Veličajmo Gospodina i
preporučimo njihovu zagovoru našu braću i sestre, koji su nažalost i danas, u raznim dijelovima
svijeta, progonjeni zbog vjere u Krista.

Izražavam svoju blizinu stanovništvu središnje Italije pogođene potresom. Jutros je ponovno bio
snažan potres. Molim za povrijeđene i obitelji koje su pretrpjele najveće štete, kao i za osobe
uključene u spašavanje i pružanje pomoći. Neka im Uskrsli Gospodin dadne snagu a Gospa ih
čuva.

[…]

Iduća dva dana poduzet ću apostolsko putovanje u Švedsku u prigodi komemoracije reformacije,
na kojoj će se katolici i luterani zajedno okupiti u sjećanju i molitvi. Molim vas da svi molite da to
putovanje bude nova etapa u bratskom hodu prema punom zajedništvu.

Želim vam ugodnu nedjelju – vrijeme je prekrasno! – te ugodnu svetkovinu Svih svetih. I, molim
vas, ne zaboravite moliti za mene. Dobar tek i doviđenja!
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